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Kisapostagi

Jó hangulatban a Kisapostagi Falunapon

A település életét érintő kérdésekről tarto� előadást Nagy A�la,
Kisapostag polgármestere. A közéle� fórumon közvetlenül érdek-
lődhe�ek a település lakói az elhangzo�akkal kapcsolatban. Írá-
sunk a második, harmadik oldalon olvasható.

Közmeghallgatáson jártunk

Már június 9-én megkezdődö� a falunap,
de másnap, 10-én indult be igazán a prog-
ramdömping. Főzőversennyel indult a
szombat, amit dalostalálkozó követe�.
Első képünkön az öröm pillanata látható, a
vándorkupát a kisapostagi Lilaakác dalkör

őrizhe� egy évig. Következő képünkön
Kissné Bogó Julianna látható, amint átve-
szi a Kisapostagért érmet. A meg�sztelő
díjat kiemelkedő tevékenységéért kapta,
melyet településünkért végze�. Ki le� Kis-
apostag díszpolgára és ki az a két fő, akik

Kisapostag büszkeségei le�ek? Falunapi
beszámolónkból megtudhatják a 8-13 ol-
dalakon. Utolsó képünkön a Parno Graszt
zenekar vezetője látható, amint a falunapi
színpadon szórakoztatja a nagyszámú kö-
zönséget. Bizony ez jó buli volt!

Könnyed nyári kikapcsolódást ígér a Duna Party, a Bárka és a
Yachtkikötő közö� szakaszon. Buli, szórakozás, jó társaság, beach
hangulat, ingyen limonádé. Mi kell még? Este retro party várja a
jó zenét kedvelőket. Részletes program a hátoldali plakáton.

Családi nap a Duna-parton
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Nagy A�la miután köszöntö�e a hallgatóságot rátért az elmúlt
időszak fejlesztéseink ismertetésére.
Felújítások

Fontos projekt volt a Táncsics utca felújítása, ahol a felszíni
vízelvezetést sikerült megvalósítani. Az Iparos út burkolásával
pedig sikerült elérni, hogy a falun átmenő teherautóforgalom
lényegesen csökkent. Sokan felfedezték ezt az utat, a temetőbe,
de a faluba látogatók is. Ez egy széles, nagy teherbírású út. Ha
bármi történik a főutcán, a települést innen is meg lehet
közelíteni.

Folyamatban van még a piactér kialakítása is, ami hamarosan
elkészül. A falunapi rendezvényen jól vizsgázo�, már látható, hogy
milyen szép, többfunkciós tér került kialakításra. Megkezdődö� a
patakmeder felújítása is, amely révén plusz parkolókat is ki tudnak
alakítani az Arany János utca felőli részen. A kis Petőfi út szélesebb
lesz egészen a bölcsődéig. A víz közvetlenül a betonelemekkel
boríto� patakmederbe kerül, így nem megy tönkre a főutca
rézsűje. A felújítás részeként négy fát ki kelle� vágni, de a
Dunasoron ősszel 30 platánfa kerül telepítésre. Ennek
előkészületeként közösségi területrendezésre került sor, a
település lakói által.

A beruházásokhoz kapcsolódóan hitelt ve� fel az
önkormányzat. Erre a megnyert projektek kifutásához volt
szükség, hiszen az építőanyag árak és munkadíjak közel
másfélszeresére nő�ek az elmúlt időszakban a tervekhez képest.
Ezáltal sikerül elkerülni a projektekre kapo� támogatások
elvesztését. A hitelek ütemeze� visszafizetése révén
megvalósulhatnak a projektek.
Iskola

Az iskolai beiratkozások száma mia� a tavalyi évben
megoldást kelle� találni a helybővítésre. Az étkező át le� alakítva
úgy, hogy tantermi funkciót láthasson el. Az önkormányzat
megvásárolta a Hungária presszó épületét, i� le� kialakítva az
étkező, de ebbe az épületbe költözö� a könyvtár is.
Deák és Táncsics utca

A Táncsics és a Deák utcában is úgy kapo� új útburkolatot az
utca, hogy a felszíni vízelvezetést kiépíte�ék, így a fen� utcákról
lefolyó csapadékvíz a patakmederbe kerül úgy, hogy nem folyik át

a Petőfi utca útburkolatán. Korábban ez erodálta a patak rézsűjét
és erodálta a főutca burkolatát.

A Deák utca járdaépítésekor figyelembe kelle� venni a
meglévő útburkolatot, azt úgy kellet megvalósítani, hogy a
jogszabályoknak megfelelő legyen a tervezés és a kivitelezés.
Többen jelezték, hogy egy szakaszon a járda túl meredek, ez
javítva lesz. Lent a Petőfi utcánál pedig murvás padkát terveze� a
tervező. Az emberek levágják a kanyart és kijárják a murvát, ami a
kerékpárosok, motorosok közlekedését veszélyezte�. Erre is lesz
megoldás.
Traktor

2021-ben egy projekt keretében sikerült egy traktort
beszereznie az önkormányzatnak, amelyhez több kiegészítőt
vásároltak. Aki részt ve� a faluszépítő programon, látha�a az
ágaprító berendezést működés közben. Beszereztek egy
rézsűkaszát, ami nem csak rézsűs területeken használható
gyommentesítésre, hanem sík területeken is. A téli időszakra
pedig hótoló lapát és egy sószóró kiegészítő is rendelkezésre áll
majd a traktorhoz.
Kisapostag az élhető település

Ezzel címmel nyert pályázatot a település 2022-ben járda
építésére és felszíni vízelvezetés megvalósítására. Ez egy komplex
beruházás, több olyan elemmel, ami a lakosok régi vágyát valósítja
meg.

Megújul a Széchenyi István utca, a Petőfi utca felől egyirányú
utca lesz. A csapadékvíz elvezetésének kiépítése révén új
útburkolatot kap az utca. A lefolyó csapadékvíz közvetlenül a
patakmederbe folyik majd. A faház mögö� területen közpark
létesül.

A település főutcáján csak egy részen van kiépítve a járda, a
Deák utcától a volt Hungária presszóig. A pályázat révén
folytatódik majd a járda egészen a 6-os ú� buszmegállóig
akadálymentes kialakítással. A járda útvonalán két
gyalogosátkelőhely is létesül, az egyik a Teca ABC és a Petőfi
szobor közö� útszakaszon, a másik pedig a buszmegállónál, hogy
a buszról leszállók biztonságosan át tudjanak kelni az úton a
járdáig.

Új közpark épül a kisapostagi beköszönő táblánál. I�

Közmeghallgatást tarto� Kisapostag Község Önkormányzata 2023. május 24-én, 17 órai kezde�el. A közéle� fórumot Nagy A�la
polgármester tarto�a, de jelen volt a képviselőtestület és a település aljegyzője is. Már a résztvevők személye is jelezte, komoly
témákról lesz szó. Az önkormányzat földszin� előadótermében családias légkörben vita�ák meg a faluval kapcsolatos kérdéseket.



Kisapostagi Krónika | 2023. június 3

vízmegtartó képességű elemek kerülnek telepítésre, ami az
ingatlanokból és a 6-os út irányából kifolyó csapadékvizet
megtartja a növényzet számára.

A projekt terveze� fejlesztéseit hamarosan egy videós
tájékoztatóban mutatja be a polgármester.
Sebességkorlátozás - Első a biztonság

Közlekedési szakemberek javaslatára a településen 40 km/h-
ás sebességkorlátozás lesz bevezetve. A főutca szűkössége és a
járda hiánya indokolja ennek szükségességét. A korlátozás egy
perccel növeli meg csak a település elejétől a végéig tartó
szakaszon az autósok mene�dejét. A biztonság érdekében ez
vállalható. Hamarosan kikerülnek a közlekedési táblák is. A
szabályok betartását a rendőrség ellenőrizni fogja.
Költségvetés

Nagy A�la egy táblázatot mutato� be a jelenlévőknek a
2023-as költségvetésről. Az önkormányzatnak egymilliárd forint
kiadása lesz idén. Ez egy óriási szám, de ebbe beletartozik a másik
két önkormányza� hivatal kiadásai is, hiszen Nagykarácsonnyal és
Daruszentmiklóssal közös az önkormányza� hivatal. Ez az összeg
tartalmazza a projektek kiadásait is. A bevételeknél az állami
források 256 millió forintos tételt jelentenek, de ehhez még az
önkormányzatoknak 266 millió forintot saját forrásból biztosítani
kell, hogy működőképes legyen minden. A Dunaújvárosnak
korábban átado� területek mia� bevételhez jut az önkormányzat,
ami által működőképes a település. Tavaly 106 millió forintot
kapo� Kisapostag Dunaújvárostól, idén is erre az összegre
számítanak. Ezáltal tud támogatásokat adni az önkormányzat a
programok megvalósításához, a civileknek, a letelepedőknek.
Terveze� projektek

Nagy A�la elmondta, hogy változatlanul szeretne egy
mul�funkciós épületet, ami helyet adhat a civileknek,
sportolóknak és a közösségi rendezvényeknek is. Továbbá adtak
be egy pályázatot a Dunasor és a Panoráma utca szélesítésére,
amelyet ugyan befogadtak és minden feltételnek megfelel, de
jelenleg források hiányában áll a projekt. Ennek keretében a
dísztótól a Panoráma út végéig meg lenne szélesítve az út, járda
kiépítésével, kerékpársávval, felszíni vízelvezetéssel. A Feljáró út
felújítása, szélesítése szintén tervben van, o� is meg kell oldani a
felszíni vízelvezetést. Fontos terv még az ivóvízhálózat
rekonstrukciója is. Szükség lenne egy olyan modern berendezésre
a vízműhöz, vagy a kutakhoz, ami a víz vastartalmát megszűrné. A
vízhálózat felújítására is szükség lenne. Sajnos a közművagyonunk
az államhoz kerül, így ezen beruházásokat önkormányzatunk, csak
kérni tudja, nem saját kezünkben lesz a döntés lehetősége.
Vagyonkezelő k�.

Az önkormányzat cége több feladatot ellát, melyet egyre
többen vesznek igénybe a lakosság részéről. Már most több
bevétele keletkeze� az ilyen jellegű megbízásból, mint tavaly
összesen. Zöldterület karbantartással, zöldhulladék elszállítással
kapcsolatban Héring Zoltánné, Editet kell keresni.
Idei programok

Június végén lesz egy evangélikus tábor, júliusban Duna-par�
party-t szervez a Kisapostagi I�úsági Klub. Augusztus 12-én
halászléfőzőverseny kerül megrendezésre, 20-án ünnepi műsor

lesz az evangélikus templomban. A hónap végére egy kutyás tábor
le� tervezve. Szeptember 16-án szüre� felvonulás és bál lesz a
településen, majd a hónap végén egy kutyaszépségverseny.
Október elején lesz az idősek világnapja. 6-án az Aradi Vértanúk
napja, 23-án az 1956-os eseményekre emlékeznek. 28-án
halloween par�ra kerül sor. Az év végén adven� készülődés és
falukarácsony is várható.
Kérdések és válaszok

- Megmarad a Posta? - Igen, a Postával kötö� megállapodás
szerint megmarad a kisapostagi posta.

- Gyógyszertár lesz a településen? - Nem lesz. Több cég mérte
fel a lehetőségeket, de nem kifizetődő az üzemeltetése.

- Szúnyogirtásra gyűjt az önkormányzat, addig nem lesz irtás?
- De lesz, sőt már volt is, a körzetben elsőként. Külön forrást
különíte� el az önkormányzat szúnyogirtásra, de nagy összeget
emészt fel, ezért kéri a lakosságot, hogy aki tehe� bármilyen
összeg befizetésével támogassa ezt a munkát. Erre az elkülöníte�
bankszámlaszámra várják a felajánlásokat:

Kisapostag Község Önkormányzata
10400463-49555648-51501008

Lapzártánk időpontjában 317.000 forint gyűlt össze a
lakossági támogatásból.

FIGYELEM!

Az ingatlanoknál a tulajdonosváltozást
adatbejelentő nyomtatványon kell bejelenteni
Kisapostag Község Önkormányzatához, miután

az ingatlan tulajdonjogának átruházására
irányuló szerződést a földhivatalhoz

benyújtották, s annak tényét a földhivatal
bejegyezte.

A bejelentést mind az eladónak, mind a
vevőnek meg kell tennie a

tulajdonosváltozást követő 15 napon belül.
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ÖLCSŐDEBTöbben jövőre már óvodába fognak járni

Az elmúlt hónap főbb eseményei a
Bölcsődei Betekintő és a Gyermeknap volt.

A Betekintőre nagy örömünkre szolgált,
hogy több leendő bölcsődés, érdeklődő
ellátogato�, élvezték az i� töltö� időt, a
gyermekek második napra teljesen
felszabadultan játszo�ak, ismerkedtek a
csoportokban. Jó hangulatban telt a két
nap, a szülők és a gyermekek egyaránt
élményekkel tértek haza.

A munkáltatói igazolások beérkezését
követően megkezdődtek a felvételi
értesítők átvétele, a következő gondozási
évben is maximális létszámmal működik
majd a bölcsőde. Az első szülői értekezlet
augusztus 31-e 10 óra.

Május 25-én az idei tabló fotózáson ve�ek
részt a gyermekek, a legtöbb kisgyermek
szívesen és mosolyogva állt a fényképező-
gép elé, de mindenkinek igyekeztünk
mosolyt csalni az arcára.

Május hónap legizgalmasabb programja a
Gyermeknap volt, amely idén is délelő�
zajlo� le.

Idén Sáfrány Szabolcs körze� megbízo�
volt a meghívo� vendégünk, a rendőrautón
kívül volt ugráló vár, csillámtetoválás,
buborékfújás és rengeteg finomság. A
délelő� nagyon jó hangulatban telt, a
legnagyobb örömet a gyermekeknek az
ugráló vár okozta.

A változékony időjárás ellenére igyekszünk
minél többet az udvaron tartózkodni, de ha
rossz idő van, akkor sem keseredünk el,
hiszen a kisgyermeknevelők minden nap
megszínesí�k a délelő�öket.

Lassan véget ér a gondozási-nevelési év, az
év utolsó programja 28-án az Ünnepi
uzsonna és Családi délután lesz, amelynek
keretében elbúcsúzunk az óvodába menő
gyermekektől.

Csák Zita
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Az elmúlt hónap nagyon izgalmasan telt a Kisapostagi
Mosolykert Óvodában. Az idő egyre jobb, a gyerekek élvezik az
udvaron töltö� időt. A füvesítés meghozta az eredményt, a
korábban elvete� fűmagok is elkezdtek előbújni és zöld színbe
borítani az udvart.

Az óvónénik sok programot és tevékenységet terveztek a
nyár elő� utolsó hetekre, de a bárányhimlő közbeszólt, így el
kelle� halasztani néhány programot.

Május elején megtarto�uk az anyák napját. Az óvodások
nagy szerete�el, izgalommal, meglepetéssel, megható műsorral
és köszöntővel készültek az édesanyjuknak .

A gyereknapot idén a focipályán tarto�unk. Volt ugrálóvár,
arcfestés, egy remek zenés- táncos programmal részt ve� a Répa
Retek zenekar, illetve eljö�ek a baracsi önkéntes tűzoltók, akiknek

köszönhetően a gyerekek is tűzoltókká válha�ak egy kis időre.

Nagyon köszönjük a támogatást a Teca boltnak, aki sok új
homokozójátékot ajándékozo� az óvodának, valamint friss új
homokot kaptunk Szuprics Erika és Szuprics Nándor
támogatásával. Köszönet még Bartalos Mihálynak és fiának,
Bartalos Misinek a homokozó rendbe rakásáért. A gyermeknapi
arcfestés a Hunya család felajánlásaként valósult meg, köszönjük!

Június elején megtarto�uk a ballagást is, hat nagycsoportos
búcsúzo� el óvodánktól, hogy megkezdjék iskolás éveiket.
Kívánunk nekik boldog, sikeres iskolás éveket!

Az óvoda kupakgyűjtő szíve határozatlan ideig nem fogad
kupakokat jogszabályi változás mia�. Kérjük, ne hozzanak és ne
tegyenek bele illetve mellé, mert ezek elszállítása nem
megoldható. Köszönjük!

OÓvodai hírek
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SKOLAI ÉLETI!..O� !..IO� !…CIO� !……… VAKA� CIO� !
Végre eljö� a tanév vége, és meghozta nekünk a jó időt is!

Az utolsó hetek sok munkát, tanulást hoztak számunkra, de szerencsére sok jó
program is színesíte�e hétköznapjainkat!

Május elején az édesanyákat, nagymamákat köszöntö�ük nagy szerete�el,
ajándékkal, virággal, műsorral.

Tavaszi tanulmányi kirándulásunk sok izgalmat tartogato� számunkra.

Budapestre utaztunk vona�al, a Mezőgazdasági Múzeum „Rejtélyek kertje”
című időszaki kiállításán próbálha�uk ki nyomozói képességeinket. Minden
csapatnak sikerült megtalálni a te�est. Megtekinte�ük még a lenyűgöző
Vadásza� kiállítást is. Sajnos az időjárás nem volt kegyes hozzánk, így a
Városlige� játszóterek felfedezése egy következő alkalomra maradt.

Az utolsó héten újra biciklire pa�antunk, és
megejte�ük a már jól megszoko� év végi kerékpár
túránkat, Dunavecsére. A gyerekekkel és a velünk
tartó szülőkkel, már nagyon ru�nosan, kevesebb,
mint egy óra ala� te�ükmeg ezt a távot. A jó időben
gyorsan elszállt a nap. Óriási kidobó csatát vívtunk,
bogarásztunk, fagylaltoztunk, Dunáztunk és már
jöhe�ünk is haza.

A tanév végét hagyományainkhoz hűen
táborozással zártuk. Rengeteg élményt gyűjtö�ünk:
bátorság próba, éjjeli őrség, játszótér, friss forrásvíz,
erdei játszótér, fagyi, pancsolás és sárdagasztás a
Duna partján, es� pizza par�…

Már csak a 2022/2023-as tanév lezárása vár ránk. A
vakáció ala� mindenki kipihenhe� a fáradtságot,
élvezhe� a nyár szépségeit, hogy szeptember
elsején újult erővel indulhasson neki az új tanévnek!

Tanító nénik
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U� NNEPEINK: hősök és fájdalmak

Május utolsó vasárnapja a Magyar
Hősök Emléknapja. Országszerte megemlé-
kezéseket tartanak, így �sztelegve azon
magyar katonák elő�, akik életüket
áldozták a haza védelmében A�la király
korától kezdve, egészen napjainkig.

Az I. világháború után, 1917-ben tör-
vény születe�, hogy minden falu és város
anyagi erejének megfelelően, méltó emlé-
ken örökítse meg mindazoknak nevét, akik
a háborúban a hazáért életüket áldozták.
Kisapostag község képviselőtestülete 1923-
ban 22 mázsa búza értéket szavazo� meg
emléktábla állításra, ám felsőbb szervek a
határozatot nem hagyták jóvá, mivel a költ-
ségeket az akkori viszonyok közö� túl ma-
gasnak tarto�ák. Egy egyszerűbb emlék-
tábla felállítását is elegendőnek találták.

Az emléktábla ma a Községháza falán
áll. Rajta az 1914-1918. I. és az 1941-1945
II. világháborúban elese� kisapostagi hő-
sök neve található. A temetőben van két
katonai sír is. Életüket áldozták a hazáért,
sokan idegen földön. O�hon sira�a őket
anya, feleség, gyermek. Megérdemlik hő-

seink, hogy megemlékezzünk róluk, kézen
fogjuk a gyerekeinket, unokáinkat, mesél-
jünk nekik az akkori időkről, egy szál virágot
helyezzünk az emléktábla alá vagy a sírok-
ra. Május utolsó vasárnapja gyereknap is. A
múlt és a jövő így találkozik. Ha nem lesz,
aki továbbadja utódainknak a régi történe-
teket, dicsőségeket, akkor feledésbemerül-
nek.

Mint ahogy lassan, 103 év távlatából
feledésbe merül a Trianoni békediktátum
emléke is. A történelmi Magyarország sor-
sát megpecsételő, a 20. század legnagyobb
magyar nemzetvesztését és történelmi tra-
gédiák sorát előidéző trianoni diktátumot
1920. június 4-én, az I. világháború lezárá-
saként írták alá a Párizs melle� Trianon-
kastélyban. Azt a diktátumot, amelyben
Magyarországnak - mint vesztes félnek - te-
rületének és lakosságának kétharmadát
idegen országoknak adták. Románia meg-
szerezte a Par�umot és Erdélyt, Jugoszlávia
a Délvidéket, Csehszlovákia pedig a Felvi-
déket és Kárpátalját, sőt még Ausztria, aki-
vel egy oldalon álltunk, kapo� az Őrvidéki
területekből (ma Burgerland).

Farkas Lajos a Dunaújvárosi Intercisa
Múzeum igazgatója, történész mondo� be-
szédet a kisapostagi megemlékezésen. Ha-
talmas veszteség volt egységet alkotó föld-
rajzi fekvésünk felszabdalása, nyersanyag-
bányáink, tengeri kikötőnk, flo�ánk, keres-
kedelmi útvonalaink és nemze�ársaink el-
vesztése.Rengetegadatot, információt,ösz-
szefüggést, elemzést hallo�unk tőle. Száz

év nagy idő, négy nemzedék születe� az-
óta, talán el is felejte�ék sokan, de nem is
gondolnánk, a sorsunkra, mai életünkre is
kihatással van.

„Magyar az, akinek fáj Trianon” – írta
Juhász Gyula. Trianon fájdalmát enyhíten-
dő, 2010 óta a Nemze� összetartozás ün-
nepnapja is június 4-e, kifejezve elszakíto�
nemze�ársainknak, hogy nem a terület-
nek, hanem a történelemnek, hagyomány-
nak, kultúrának van elsődleges szerepe egy
nemzetben.

Majd egy közeli időpontban - mint a
két ünnepet kiegészítve -, szép gondolato-
kat hallha�unk a hazaszeretetről, hősies-
ségről, katonai helytállásról, becsületről,
szigorról Horváth Béla történelem tanár
előadásán, melyet a Kultúrteremben tar-
to� a „Hol már sírjaik sem domborulnak”
című megjelent könyve kapcsán. Az
1848-49-es magyar szabadságharc 8. hon-
védzászlóaljának történetét meséli el köny-
vében. Korhű ruhákat, katonai tárgyakat,
fegyvereket, szuronyokat is hozo�magával.
Sajnos elég kevés érdeklődő volt jelen, de
dicséretes, hogy egy tanuló volt a hallgatók
közö�, aki hajdan az i�eni iskola legjobb ta-
nulója volt, most kisgimnazista a városban.
Jó le� volnaminél több diáknak átadni Hor-
váth Béla tanár úr á�ogó tudását, lelkes
magyarázatát élő történelemórája kereté-
ben. Aki valami ok mia� lemaradt az elő-
adásról, az a Kisapostagi Könyvtárban kiköl-
csönözhe� a könyvet. Elgondolkozhatunk
az egyik honvéd főhadnagy szavain: „Ez
idők voltak életünk legszebb napjai. Felál-
doztuk mindenünket a hazának, honfiúi fo-
gadalmunk hű teljesítésével oltárt emel-
tünk a hazaszeretetnek.” Érdemes elolvasni
a könyvet, mai korunkban nehéz elképzelni
az akkori idők kemény, szigorú megpróbál-
tatásait.

Ne feledjük: a szomszédunkban hábo-
rú dúl ismét!

Baranyi-Kásás Margit
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A programok már péntek este elkezdődtek
A Fun Company zenekar veze�e fel a falunapot, megadva a

rendezvény alaphangulatát. Nagyszerű zenékkel szórakozta�ák a
közönséget, a tőlük már megszoko� igényességgel. Az este
további részében szintén élő zene szólt. A populáris külföldi és
magyar slágerek után a NADENe zenekar előadásában blues és
rock and roll dalokat hallhato� a közönség természetesen élőben.
Nagy �sztelet a szervezőknek, akik kizárólag élőzenés
produkciókat hoztak a falunapra.
Bográcsokban rotyogtak a finomságok

Szombaton főzőversennyel indult a nap. Tizenkét csapat
indult a gasztronómiai megmére�etésen. Szabad tűzön készültek
a pályaművek, melyet Németh József, Venesz díjas mesterszakács
ellenőrzö�. A zsűriben segítői voltak: Vén Andor, a Szabadtűzi
Lovagrend képviseletében és Márkli János Kisapostag Község
Önkormányzatának alpolgármestere. Németh József kezde�ől
fogva lá�a a munkafolyamatokat, így minden szempontból
megalapozo� végeredményt hirdethete�.

A szervezők sü�versenyt is hirde�ek, ahol bronz minősítést
szerze� a Nőegylet csapata és Csincsiné Koltay Gabriella. Ezüst
minősítést kapo� Bánku� Katalin, szintén ezüst és arany
minősítést és harmadik helyezést is ítélt oda a zsűri a Nyugdíjas
Klubnak. Arany minősítést első és második helyezést ért el

Petrovics Sándorné.
A szabadtűzi főzőversenyben három csapat szerze� arany

minősítést, ezek közül első le� a Kisapostagért Bará� Kör, akik
marhapörköltet készíte�ek. Második arany helyezést ért el a
Farkasfalka, a pacalpörköltjével, a harmadik arany minősítést
pedig a Nyugdíjas Klub csapata szerezte meg alföldi
gulyáslevesével. A helyezéseken kívül két csapatot értékelt még a
zsűri, a Tóth Team birkapörköltje és a Csülkös Fiúk csülökpörköltje
le� aranyminősítéssel gazdagabb. Ezüst minősítést négy csapat
szerze�, a DUE ISZK vaddisznópörköl�el, a Pörkördögök
kakaspörköl�el, a Gino Konyhája sertés vegyespörköl�el, a
Kisapostagért Bará� Kör pedig sült kacsamájjal állhato� a
képzeletbeli dobogó második fokára. Szépen csillogó bronz
minősítést szintén három csapat érdemelt ki. A Halászkert és a
Derűs Ősz csapata egyaránt babgulyást főzö�, a Kisapostagért
Bará� Kör pedig pacalpörköltet. A verseny különdíjasa a
Kisapostagért Bará� Kör le�, számukra Németh József egy
barbeque grillt ajándékozo� és egyben meghívta a csapatot a 25.
Jubileumi Paprika Fesz�válra, amelyet szeptember 29-én
rendeznek meg. Minden csapat egy üveg bort és oklevelet kapo�
a főzőverseny emlékére.
A Lilaakác dalkör vihe�e haza a vándorkupát

A Falunap keretében dalostalálkozóra hívták a környék
népdalköreit. A vándorkupa ismét útjára indult, amelyet a baracsi

Változatos és színvonalas programokkal, új helyszínen jelentkeze� idén a Kisapostagi Falunap. Az önkormányza� épület környéke
jó választásnak bizonyult a rendezvényhez, a tavalyinál kisebb területen, egy közösségként ünnepelt a falu, mert ez nem csak
programsorozat volt, hanem Kisapostag lakóinak örömünnepe is.

Jókedv és vidámság jellemezte a falunapot
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Vadalmafa dalkör őrzö�. A kupáért az alábbi együ�esek indultak:
a nagyvenyimi Aranydaru Nyugdíjas Klub, a dunaegyházi Derűs
Ősz Dalkör, a dunaújvárosi Búzavirág Dalkör, a Kissol� Nyugdíjas
Egyesület Dalkör, a szabadegyházi Vadon Nő� Gyöngyvirág Dalkör,
a Sárosdi Kézműves Egyesület Búzavirág Néptánc csoportja és a
kisapostagi Lilaakác dalkör. A versenyben induló dalkörök
gyönyörű népviseletekben léptek fel, és színvonalas műsorral
készültek a megmére�etésre. A dalostalálkozó fővédnöke Varga
Gábor úr volt, aki a térségünk országgyűlési képviselője. Az
elhangzo� dalokat a csapatok által delegált egy-egy tag képviselte
a zsűriben. A vándorkupát a kisapostagi Lilaakác Dalkör vehe�e át,
akik zenei kíséret nélkül is kiemelkedően színvonalas műsort adtak
elő. A Vándorkupa 2018-as megalapítása óta először sikerült a
dalkörnek megnyerni és i�hon tartani a legjobbnak járó serleget.
A kórus az elmúlt másfél évben nagyon sokat fejlődö� mind
hangilag, mind a s�lusos éneklés terén. Az idei évben elkészült az
első CD felvételük is. Szeretnék ezt a tendenciát folytatni és a
legjobb eredményt elérni az idei KÓTA országos népzenei
minősítőn.
Kitüntetést kaptak Kisapostag büszkeségei

Ünnepélyes keretek közö� összesen négy kitüntetést ado� át
Nagy A�la, Kisapostag polgármestere az arra érdemeseknek. Dr.
Somorácz Györnek ítélték meg a Kisapostag Díszpolgára kitüntető
címet, aki sajnos nem tudo� részt venni az átadó ünnepségen. A
Kisapostagért díj is méltó helyre került. Kissné Bogó Julianna
munkásságát, Kisapostagért végze� tevékenységét e meg�sztelő
díjjal köszönték meg. Mente Teréz és Ellenberger Bene� le�ek
Kisapostag büszkeségei. Méltatások a következő oldalakon.
A színpad nem pihent szombaton sem

Amíg a vendégek ebédeltek, addig roman�kus dallamokat
játszo� harmonikán dr. Juhász Ferenc. Kevesen tudják róla, hogy
dr. Juhász Ferenc a végze�ségeit tekintve menedzser szakmérnök,
igazgatásszervező, kriminalisz�kai szakértő, számítástechnikai
szervezőmérnök és jogász (ez utóbbiból doktorált). Egykoron
Dunaújváros rendőrkapitánya volt, majd a vasmű biztonsági
igazgatójaként végze� fontos munkát.

A néptáncot és népzenét kedvelő közönséget újabb igényes
programok várták. Czuppon Péter és tanítványai után szintén
Czuppon tanítvány lépe� színpadra. A kisapostagi gyökerekkel
rendelkező néptáncos, Pintér Patrik Fekete Balázzsal előado�
színvonalas duójának tapsolt a közönség. Patrik 2022-ben a
Keszthelyi Helikon Ünnepségek alkalmával Néptánc Szóló és
Kamara kategóriában ezüst minősítést szerze� Czuppon Péterrel
és Farkas Áronnal. A néptáncos előadások közö� a Bajkó zenekar
lépe� fel Sőregi Annával, aki 2019-ben megnyerte a Felszállo� a
páva tehetségkutatót.

A következő fellépő humorral operált. Bellus István kedvelt
előadó, a Dumaszínház kedvelt fellépője. Viccein jól mulato� a
közönség.

Talán nem túlzás azt állítani, hogy a falunap legfényesebb
produkcióját az auten�kus cigányzenét játszó Parno Graszt adta
elő. Koncertjeikre jellemző a felszabadult öröm. Zenéjük,
előadásmódjuk magával ragadó. A falu választo�a őket, nem egy

szűk szervezői csapat. A Facebookon több zenekarra lehete�
szavazni, különféle s�lusokban. Nyert a Parno Graszt és vi�
mindent. Hatalmas bulit csaptak.

A legnagyobb koncer�ermeket is megjáró zenekar volt már
Kisapostagon, akkor a Halászkert udvarán léptek fel egy
születésnapi rendezvényen.

Az utolsó fellépő, a Bad Times volt, akik a zene keményebb
vonalát képviselték de igényességben nem maradtak alul a többi
fellépőtől megszoko� színvonaltól. A zenekar elsősorban a
rockzenét szeretőket várta.
A gyermekek sem maradtak program nélkül

Amíg a nagyok a színpadi műsorokat élvezték, a kicsik sem
unatkoztak. A délutáni óráktól ingyenes ugrálóvár,
csillámtetoválás, arcfestés és kézművesfoglalkozás várta őket.
Majd fél négytől egy izgalmas bábelőadás kezdődö� Mesél az
erdő címmel, amit a Kisapostagi Jóbarátok Bábcsoport ado� elő.
Megtelt a kultúrház gyerekekkel, aki végig élvezték az előadást.
Aki lemaradt, vagy még egyszer megtekintené, azokat várják július
25-én 10 órakor az evangélikus templom kertjébe.
Végezetül az új helyszínről néhány mondatot

Tavaly a focipálya környékén le� megtartva az esemény. A
nagy területen szinte elvesztek a résztvevők. Az önkormányzat
mögö� rész úgy le� kialakítva, hogy többféle funkciót is ellásson.
A szépen térköveze� terület akár piacként, akár rendezvény-
helyszínként is működhet. Bizony jól jö� a kifeszíthető árnyékoló a
napsütésben, de a meglepetésként érkező eső alkalmával is. Igaz,
a kiszolgálóhelyiségek még nem készültek el teljesen, de már
használatba tudták venni a felfrissülni vágyók. I� valóban egy
tömegként ünnepeltek a résztvevők. Bará� beszélgetések,
ismerkedések, jó hangulat, vidámság és remek programok
jellemezték a Kisapostagi Falunapot.
Jövőre találkozunk, ugyani�!

Falunapi képek galériája
Olvassa be az okostelefonjával az alábbi QR kódot
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A hagyományokat megőrizve az idei Kisapostagi Falunapon is kitüntetésben részesültek azon személyek, akik a településért végze�
munkájukkal, szakmai tevékenységükkel kiemelkedőt te�ek, ezzel emelve a település színvonalát és megítélését. Dr. Somorácz
György Kisapostag Díszpolgára le�, Kissné Bogó Julianna Kisapostagért díjat vehete� át, valamint Ellenberger Bene� ésMente Teréz
Kisapostag Büszkesége elismerésben részesült.

LISMERÉSEKitüntetésben részesültek a legkiválóbbak

1950. október 22-én születe� Kisapos-
tagon. A mai Petőfi Sándor út 21. szám
ala� házban laktak, korábban ez a 73-as
számot viselte. 29 évesen, 1979-ben nősült
meg, ekkor költözö� Dunaújvárosba.

Édesanyja háztartásbeli, édesapja gép-
kocsivezető volt, aki a Sztálinváros és Kis-
apostag közö� buszjáraton dolgozo�. Apai
nagyapja gazdálkodó parasztember volt,
mint ahogy anyai ágon a nagyszülei is.
Anyai nagyszülei Dunaegyházáról átköltö-
zö� tótok voltak. Apai ágon református
magyarok. Kisapostagon járt iskolába, az
alsó, majd a felső iskolába. Nagy hatással
volt rá két kisapostagi pedagógus, Fabóné
és Anci tanító néni, akik írni-olvasni taní-
to�ák. Taródiné pedig Dunaújvárosból járt
Kisapostagra magyar irodalmat és nyelv-
tant tanítani. Ők olto�ák bele az olvasás
szeretetét. Minden könyvet kiolvaso�, ami-
hez hozzáfért. A kisapostagi könyvtár ösz-
szes könyvét kiolvasta gyermekkorában. A
könyvtár akkor még a mai polgármesteri hi-
vatal épületében volt. I� nem csak irodalmi
könyvek voltak, hanem természe�udomá-
nyos és technikai jellegűek is. A széles ér-
deklődési köre és a természet szeretete a
biológia felé vi�e érdeklődését. Biológus
szerete� volna lenni, de akkoriban évente
6-8 fiatalt ve�ek fel az egyetemre az egész
országból. Azért választo�a az orvosi hiva-

tást, hogy a biológiát még mélyebben meg-
ismerhesse.

Dr. Somorácz György első generációs
diplomás a családban. A középső gyermek
építőmérnök le�, a legkisebb pedig tanár
le�. Mindezt édesapja teremte�e meg szá-
mukra, aki a család egyetlen keresője volt.
Heten laktak együ� egy kétszobás �pikus
hosszú parasztházban. A szülők és a három
fiú az egyik szobában, középen a konyha,
majd a ház másik végében a nagyszülők,
akik már nyugdíjasok voltak. Nagyapja ko-
rábban a Kisapostagi TSZ-ben dolgozo�.
Később, mikor már a fiúk kamaszodni kezd-
tek, bővíte�ék a házat még egy szoba-
konyhával.

A gimnáziumot Dunaújvárosban vé-
gezte, az egyetemet pedig Szegeden. Bár
terüle�leg Pécshez tartozo� volna, őt job-
ban vonzo�a Szeged. Móricz Zsigmond, Ju-
hász Gyula, Tömörkény István mindannyian
Szegedhez köthetők, így kapcsolódik az ol-
vasmányaihoz az egyetem választása.

Feleségével egy osztályba jártak a gim-
náziumban, már akkor kialakult közö�ük a
vonzódás, de ő Szegedre, a hölgy Debre-
cenbe került. Az egyetemi évek után talál-
tak újra egymásra. 1979. február 17-én nő-
sült meg. Felesége dr. Somorácz Györgyné,
biológia - kémia szakos középiskolai tanár-
ként Dunaújvárosban a Széchenyi gimnázi-
umban taníto�. 44 éve házasok. Két fia
van, a nagyobbik Budapesten él, építész-
mérnök, a kisebbik fia Érden, és szintén or-
vos le�, kiskorában nála is kialakult a bioló-
gia irán� érdeklődés. Az orvos fia révén két
lány unokája van. A nagyobbik unoka szin-
tén biológus szeretne lenni.

Egész életében egy munkahelye volt.
1975. október elsején kezde� dolgozni a
Dunaújvárosi Kórház fertőző osztályán és
innen is ment nyugdíjba. Először belgyó-
gyászatból, majd infektológiából szakvizs-
gázo�. I� járta végig a kórházi ranglétrát,

egészen a csúcsig. Osztályvezető főorvos-
ként ment nyugdíjba. Belgyógyász, vagy
gyermekgyógyász szerete� volna lenni.
Kezdő orvosként volt gyermekgyógyásza-
ton, nőgyógyászaton, belgyógyászaton és
egyéb osztályokon is megfordult. A gyer-
mekgyógyásza� gyakorlat során került a
fertőző osztályra, ahol két nagyszerű orvost
ismert meg. Dr. Jákics József volt a főorvos,
a helye�ese pedig dr. Breitner Valéria főor-
vosnő. Az ő személyük, emberségük, tudá-
suk, és az a légkör, amit az osztályon ta-
pasztalt meghatározta a sorsát. Nagy kivált-
ságnak tartja, hogy ilyen két nagyszerű or-
vossal dolgozhato�.

Érdekes, változatos munkát ado� ez a
szakma. Nem bánta meg, hogy orvos le�.
Mikor kezdő orvosként a fertőző osztályra
került, akkor még ragályos fertőző betegsé-
gek domináltak, úgymint skarlát, kanyaró,
szamárköhögés. Későbbiekben a civilizáci-
ós fejlődés mia� és a védőoltások követ-
keztében szinte eltűntek ezek a betegsé-
gek. A szakma átalakult, főleg kórokozók
okozta gyulladásos fertőző betegségek ke-
rültek előtérbe. Olyanok, amelyek már an-
�bio�kumos kezeléseket igényeltek. Or-
bánc, fertőző hasmenés, tüdőgyulladás sa-
többi. Orvosként mindig meghatározó él-
mény volt számára, hogy megérhe�e, hogy
egy ado� betegséget ma már gyógyítani le-
het és néhány hetes kezelés után a betegek
meggyógyulnak, visszatérhetnek a család-
jukhoz. Ritkán adódik az ember életében,
hogy egy ilyen haladást tudjon a saját szak-
mai tevékenységén keresztül közvetlenül
megélni.

1987. novemberében kinevezést ka-
po� az infectológiai osztály vezetésére,
mely beosztásában 25 éven keresztül,
2012-ben történt nyugdíjba vonulásáig dol-
gozo�. Ezt követően sem hagyo� fel a
munkával, azóta is részese volt az osztály
életének, továbbra is gyakorolta hivatását

Dr. Somorácz György Kisapostag Díszpolgára
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egészen 2022 december 31-ig.
1993-tól 1998-ig ellá�a az orvosigaz-

gató klinikai helye�esi feladatokat is. A
Szent Pantaleon Kórház Gyógyszerterápiás
és An�bio�kus Bizo�ságának, valamint Tu-
dományos Bizo�ságának elnöki �sztét több
éven keresztül töltö�e be, két évig megyei
szakfőorvosi feladatokat is végze�. Alapító
tagja aMagyar Orvosi Kamara Fejér Megyei
Csoportjának, melynek munkájában évekig
ak�van részt ve� a Megyei E�kai Bizo�ság
tagjaként. A betegek szakellátása soránma-
gas szinten végezte a percutan transhepa�-
cus cholangiographias (tűszúrásos epeút
feltöltéses) eljárásokat. Megszervezte váro-
sunkban a terhes nők toxoplasma szűrését,
a kiszűrtek gondozását, egészségügyi felvi-
lágosítását. A gyógyszercsoportok közül kü-
lönösen kiemelkedően foglalkozo� az an�-
bio�kumok racionális felhasználásával, er-

ről folyamatosan felmérést, értékelést ké-
szíte�.

Munkája elismeréseként miniszteri di-
csérő oklevelet kapo�. 2000-ben Dunaúj-
város Önkormányzatától „Dunaújváros
Egészségügyéért” díjat kapo�. A Szent Pan-
taleon Kórház vezetése is több ízben része-
síte�e kitüntetésben. 2001-ben „Szent
Pantaleon Emlékérem” elismerésben,
2007-ben „Stratégiai Igazgatói Dicséret”-
ben, 2008-ban „Kiváló Dolgozó” kitüntetés-
ben részesült. 2013-ban egy megyei szintű
elismerést vehete� át, a „Fejér Megyei Ön-
kormányzat dr. Berzsenyi Zoltán Díj”-at ítél-
ték oda számára. A legbüszkébb a Szent
Pantaleon Emlékéremre, mellyel a szakma,
a kollégák ismerték el a munkáját. Úgy véli
a stabil családi há�ér nélkül nem le� volna
ilyen sikeres. Büszke a feleségére, aki mind-
végig melle�e állt és gyermekeire, akik ko-

moly szakmai útra léptek.
Hobbija a fényképezés, melyet nagyon

magas színvonalon űz. Alapító tagja a Me-
zőföld Természe�otó Egyesületnek, amely
már 34 éves. Idén január 6-án nyílt meg
egy közös kiállítása Klép Sándorral, a kis-
apostagi Kultúrteremben, ahol a Kisaposta-
gon és környékén készíte� fotóikat lát-
ha�uk. A kiállítás anyagát a településnek
ajándékozták.

Dr. Somorácz Györgynek sokat köszön-
hetünk, hiszen a kisapostagi emberek gyó-
gyítását mindig kiemelten kezelte. Bár min-
den betegét maximális szakmai tudása
mentén gyógyíto�a, a kisapostagi emberek
megdobogta�ák a szívét és még nagyobb
erőt és lendületet adtak neki a munkája
végzéséhez.

Kissné Bogó Julianna Kisapostagért Díjban részesült
Budapesten szüle-

te� 1955.06.12-én. Per-
kátán nő� fel, majd
Veszprémbe került a
Vegyipari technikumba.
Ezután Dunaújvárosban
kohómérnökként vég-
ze�, majd a Műszaki
Egyetemen szakmérnöki
diplomát szerze�. Első
generációs diplomás.
Nagyszülei kereskedők,
szülei mezőgazdasági ős-
termelők voltak. Szüleire
nagyon büszke, sokat je-
lente�ek számára. Életé-
ben az ő akaratuk és ki-
tartásuk ösztönözte. Szerete� volna minél
több ismeretre szert tenni és úgy élni, hogy
ezeket beépí� az életébe, munkájába. Az
életpályája mutatja, hogy ez sikerült. Mű-
szaki beállíto�ságú, gyakorla�as embernek
tartja magát.

A Dunaferrben a priva�zációig dolgo-
zo�. Megjárta a ranglétrát, így le� a Ferro-
mark vezetője, ami egy nagy cég volt a pri-
va�zációig. Ezt követően alapíto�ák meg az
E-elektra Részvénytársaságot, ezt veze�e
17 évig. Pár hete hagyta abba az ak�v folya-
matos munkát, de mint igazgatósági tag to-
vábbra is rész vesz a cég életében. Rendkí-
vül stresszesen élt, 40 évig feszíte� tempó-

ban dolgozo� és mint első számú vezető fe-
lelősséget viselt a dolgozóinak a megélhe-
téséért. Most próbál nyugodtabban, roha-
nás és idegeskedésmentesen élni. Két há-
zasságból három lánya születe�, a második
házasságában a férjének már volt két lánya.
Négy unokával büszkélkedhet, akikkel mi-
nél több időt igyekszik tölteni. 40 évig vadá-
szo�, igaz nem ak�van, egyfajta társadalmi
kapcsola�artás vége�. Most fogja leadni a
fegyvereit.

38 évvel ezelő� vásároltak egy telket
Kisapostagon. Ezen kezdtek építkezni. A te-
lek megvásárlásához Áron József úr segítsé-
gét kérték, hiszen a férjével jó kapcsolatban

voltak. E jó kapcsolat ré-
vén sokat segíte�ek a te-
lepülés nagyobb rendez-
vényeinél. Kevesen tud-
ják, hogy akár falunapról,
akár szüre� mulatságról,
vagy halászléfőző ver-
senyről volt szó, rájuk
mindig lehete� számíta-
ni. A kisapostagi polgár-
őrség munkáját is támo-
ga�ák, konténerekkel,
hogy begyűjtsék a falu-
ban a vas és elektronikai
hulladékokat. Mindig a
há�érben maradtak,
nem azért adtak, hogy

ezt mások lássák, hanem mert segíteni
akartak.

Férje 8 éve hunyt el. Mikor a gyerekek
kirepültek eladta a nagy házat Kisaposta-
gon és 3 éve Dunaújvárosba költözö� egy
kis lakásba. A szülői ház még megvan Per-
kátán, oda szoko� járni, kertészkedni, mű-
velni a földet, megtermelni azt, amire szük-
sége van. Ezek amunkák kikapcsolták és se-
gíte�ek a stressz kezelésében is. Mikor ide-
gesebb volt, akkor a kapa mélyebben hasí-
to� a földbe…

Kisapostagra rendszeresen jár a mai
napig, hiszen férjét i� teme�e el. Szere�
Kisapostagot és szere� az i�eni embereket.



12 Kisapostagi Krónika | 2023. június

LISMERÉSE
Ellenberger Bene�

Bene� 2020-ban kezde� megismerkedni a szertorna
szépségeivel az ovis torna keretében, majd 2021 szeptemberében
megkezdte a tanulmányait a Vasvári Pál Általános Iskola 1/A.
osztályában torna tagozatosként, ahol azóta is megállja a helyét 4-
es, 5-ös bizonyítvánnyal. Az iskola melle� he� 6 napban 8
tornaedzése van. A sok munkának megvan a gyümölcse, hiszen
minden versenyről éremmel, vagy előkelő helyezéssel tért haza.
Korosztályos egyéni összete�ben szerze� érmei:
II. helyezést ért el az idei megrendezésű XVII. Decathlon Mackó
kupán és a Magyar Bajnokság Fiú Kezdő Vidék fordulóján.
I. helyen végze� a XVI. Decathlon Mackó kupán, a 2022 évi
dunaújvárosi Pap Zoltán emlékversenyen és a 2022/2023-as
Diákolimpián.

Mente Teréz

Teréz 2009 óta görkorcsolyázik, a Mozdulj Diák
Sportegyesület sportolója, edzője Salamonné Szabó Éva.
Rendszeresen jár egykori tornatanárához, de i�hon Kisapostagon
is sokat gyakorol. Számtalan hazai és nemzetközi versenyen ve�
részt, 45 arany, 42 ezüst, és 13 bronzéremmel büszkélkedhet.
2011-ben az Athénban megrendeze� Speciális Olimpián
ezüstérmet szerze�. 2012-ben Hollandiából a gyorskorcsolya
Európa-bajnokságról egy arany- és két ezüstéremmel térhete�
haza. Nemrégiben Szegeden a Kelet-Európa Kupán 250 induló
közül második le�, azaz ezüstérmet szerze�.
Teréz újságunk megjelenésével egyidőben vesz részt a Berlinben
rendeze� Speciális Olimpián. Június 21 és 23. közö� szukolhatunk
érte.

Kisapostag Büszkeségei le�ek

FALUSZÉPÍTÉS
Május 20-án került sor a faluszépítő akcióra. Ezen a vasárnapon
nem tétlenkedtek a kisapostagi lakosok. Szépíte�ék a falut, hogy
a kedvező természe� ado�ságokkal bíró területek méltó módon
rendeze�ek legyenek. Két feladat várt a lokálpatriótákra, a
Dunasori buszváró, amely már külsőre nem nyújt megfelelő
eszté�kai látványt. Ennek rendbetétele időszerűvé vált. A másik
szintén a Dunasorhoz köthető. Nemrég az önkormányzat
kivága�a a terület rossz állapotú nyárfáit, amelynek helyére egy
platánsort telepítenek az ősz folyamán. A kivágo� nyárfák helyét
meg kelle� �sz�tani a gallyaktól és a levágo� fűtől. Ezeket össze
kelle� gyűjteni és elszállítani. Ennek a munkának az a célja, hogy
alkalmas legyen a terület a 30 darab platánfa ültetésére. Ez a
terület nagyon szép színfoltja lesz a településnek, ami egyre
közkedveltebb. Ezután remek sétáló és kiránduló hellyé válhat,
amire büszkék lehetnek majd Kisapostag lakói.

KIHÍVÁS NAPJA
Kisapostag is csatlakozo� az országos akcióhoz, a Kihívás
napjához. Május 31-én 17 és 19 óra közö� várták azokat, akik nem
riadnak vissza egy kis mozgástól. Két megszerveze� program volt,
egy jóga és egy zumba, ehhez csatlakozha�ak a programra
látogatók, de spontán létrejö� csoportok is mozogtak együ�. A
jógát Kádár Mónika, a zumbát Délczeg Zsófi tarto�a. Barkóczi
Veronika, aki ugyan mozgásában korlátozva van, de a rollátora
segítségével megpróbálta a gyakorlatokat elvégezni.
- Bár minden gyakorlatot nem tudtam megcsinálni, de mozogtam
én is a lehetőségemhez képest. Egy kis zumba, egy kis séta… A
táncnál ugyan csak jobbra és balra tudtam lépkedni, de a nagy
hangfalból szólt a zene, ez erőt ado� nekem. A fiúk labdát
passzolga�ak, többen sétáltak és futo�ak is. Nagyon mo�váló és
jó hangulatú volt az egész program. Én ugyan elfáradtam, de jól
éreztem magam.
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A Kisapostagi Falunappal kapcsolatban megkérdeztük
Varga Gábor urat, körzetünk országgyűlési képviselőjét.
- Hogy érezte magát a Falunapon?
- Mindenhova nagyon szívesen megyek, ha hívnak, így Kisapostagra is. Kelle-
mes probléma, hogy annyi meghívás érkezik, hogy munkatársaimnak sokszor
már a naptárba való beillesztésük is gondot okoz. Próbálok a lehető legtöbb
meg�sztelő meghívásnak eleget tenni.
Kisapostagnak csaknem egy év�zede vagyok immár az országgyűlési képvise-
lője, és már a kezdetektől fogva szerete�el, barátsággal fogadtak. Szinte haza-
járok már ide, hiszen régi barátok, ismerősök közé érkezem, a falunapon is na-
gyon jól éreztem magam.
- A hivatalos teendői melle� sikerült kikapcsolódnia is?
- A falunapokat azért is szeretem, mert ilyenkor magunkat mutathatjuk meg.
A helyi közösségépítés jegyében ilyenkor kicsit közvetlenebbül tudunk egy-
mással beszélgetni, a másikra jobban odafigyelni, a barátokkal, családdal ösz-
szejönni.
Annyi kedves ismerőssel és bará�al találkozik az ember, annyi tartalmas és ke-
délyes beszélgetésre tud az ilyen rendezvényeken sor kerülni, hogy az a csak-
nem öt óra, amit Kisapostagon töltö�em szombaton, nagyon gyorsan elrepült.
Én ezt egyáltalán nem teherként élem meg, sőt. Ha lehetőségem van, mindig
szívesen jövök. A sok hétköznapi probléma és intézni való közö� ez részben
kikapcsolódás is nekem, egyben sok erőt is ad az év hátralévő részéhez.
- Hogy tetsze� a műsor?
- A falunap a települések egyik legnagyobb ünnepe, ennek megfelelően min-
denhol próbálnak a lehetőségekhez mérten színvonalas és tartalmas program-
mal előrukkolni – Kisapostagon sem érhe�e szó a ház elejét úgy gondolom.
Egyre színvonalasabbak a programok és a helyszínek is fejlődnek, szépülnek. A
polgármesteri hivatal mögö� területet rehabilitáltuk, rendbe te�ük, kitűnő
helyszíne lesz kisebb fesz�váloknak és rendezvényeknek a jövőben.
A népdalkörök találkozója kapcsán Piroska és csapata, a nyugdíjasklubbal és a
népdalkörrel együ� minden évben kitesz magáért, évről évre egyre színvona-
lasabb a műsor és a körítés, ezt a bará� légkör csak még jobbá teszi. Kisapos-
tag egy nagyon szép, gondozo� település, gyönyörű ado�ságokkal, amivel
szemmel láthatóan jól sáfárkodik Nagy A�la polgármester. Ha szép környezet-
ben sikerül közösségi életet is építeni, akkor azt hiszem, megérkeztünk.
- Milyen gasztronómiai élményeket szerze�?
- Imádom a jó házi süteményeket, nem panaszkodom a szomba� kínálatra. A
„kisapostagi konyhában” én amúgy is általában megtalálom a számításaimat,
legyen szó süteményekről, házias ízekről vagy a halas különlegességekről. Bár
mindenki finom ízekkel kedveskede� a zsűrinek, és sok helyü� sok kreációt
meg is kóstoltam, sajnos éppen a győztes pályaművet, a Mityusz veze�e Kis-
apostagi Bará� Kör marhalábszár pörköltjét nem volt már egyszerűen kapaci-
tásom megkóstolni.
- Végül az utolsó kérdésem, mint ceceinek szól. Milyen dinnyetermést várha-
tunk idén?
- A cecei dinnye nem véletlenül fogalom a környékben, több generáció dolgo-
zik keményen a hírnév öregbítésén. Nem akarok semmit sem elkiabálni, de ed-
dig jól állunk, minőségileg és mennyiségileg egyaránt. Ebben az időszakban vi-
szont még rengeteg munka van vissza, mire a gazdák elkezdhe�k learatni a tö-
ménytelen munka és gondoskodás gyümölcsét, képletesen és szó szerint is.
Bízunk benne, hogy az időjárás továbbra is ilyen kegyes lesz a dinnyésekhez,
és akkor hamarosan már az asztalra kerülhetnek az első mézédes cecei diny-
nyék.

Mityusz főztjének a �tka

Szerencsésnek tartom magam, mert
két remekbe szabo� és díjazo� fogást kós-
tolha�am. Mint tudjuk a Nyugdíjas Klub al-
földi gulyáslevest, a Kisapostagért Bará�
Kör marhalábszárpörköltet (is) készíte�.
Mindkét ételnél dicséret hagyta el a szá-
mat, hiszen olyan klasszikusan elkészíte�
ételeket ízlelhe�em, amit etalonként le-
hetne állítani a szakácstudomány tanulói
elé. A verseny után Mityusszal beszél-
ge�em a jó pörkölt �tkáról.

Megtudtam, hogy nagyapjától ered a
tudománya, aki Makó környékén járt el la-
kodalmakba főzni. A bogrács közelébe nem
engede� bárkit. A kis Mityusz eleinte csak
figyelhe�e a mestert, ahogy nagy gonddal
készí� a birkapörköltet, mert abban az idő-
ben nem volt lakodalom birkapörkölt nél-
kül. Legalábbis azon a környéken nem.
Nagypapája minden �tkot elárult neki, mi-
ből mennyit használjon és milyen sorrend-
ben. Mert még az sem mindegy. Vegyük
például a paprikát. A legtöbb ember úgy
készí� a pörköltet, hogy a megdinsztelt
hagymához rakja a paprikát, ami Mityusz
szerint vétek, mert megéghet. E nemes fű-
szert a főzés végső részében kell hozzáadni
a pörkölthöz. A húst sem szabad felönteni
vízzel, hogy abban lubickoljon. Fél óráig
nagy lángon kell a bográcsban főzni, hogy
megfelelő pörzsölt réteg zárja le a húst és
megmaradjon zsírosan, sza�osan. És ami a
lényeg, jó alapanyagból lehet jót főzni.
Mentősként mindig ő főzö� a munkatár-
saknak, amikor összejövetel volt, mögö�e
sok-sok év tapasztalata van, nem csoda,
hogy sokadszorra nyerte meg a versenyt.

Ám a szerénységét mi sem bizonyítja
jobban, hogy mikor a jó pörköltről beszélt,
barátját Nagy Karcsit emlege�e. Úgy véli,
Nagy Karcsi úgy főz, mint régen a nagyapja.
Mityusz őszintén mondta, hogy bárcsak
jönnének a fiatalok, szívesen átadná nekik
a tudását. Már kicsit kellemetlen is neki,
hogy mindig ő nyeri meg a fődíjat. 72 éve-
sen már nem akar sztár lenni. Mikor azt
kérdeztem, hogy mi a kedvenc étele, azt
mondta, hogy mindent szeret, amit a fele-
sége főz.

KF
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kiharcolta az EB indulási jogát

A DRAGON STEEL SE

2023. május 13-14-én, Fadd-Domboriban gyűltek össze a
sárkányhajósok az idei második megmére�etésre, a 7. Outrigger
Sárkányhajó Magyar Bajnokság és Rangsorolóra. A DRAGON
STEEL SE 14 versenyzővel, 7 korosztályban neveze� a Magyar
Bajnokságra és a hétvégén összesen 6 érmet, 3 arany-, 1 ezüst- és
2 bronzérmet lapátolt össze. A 150méteren 4 versenyző került be
a kategóriánkén� 6-fős döntőkbe.

Az i�úsági versenyzőik közül ke�en döntőztek. 150 méteren az
U18-as leány versenyző, Biró Vivien futamgyőzelemmel
aranyérmet szerze�. Az U18-as fiú kategóriában Wizner Dávid 6.
helyeze� le�. Lakatos Adélnak az idén az U24-es korosztályba
frissen bekerülve, sajnos nem sikerült a nagydöntőbe jutnia.

1500 méteren az U18-as leány kategóriában Biró Vivien
ismét aranyérmet vívo� ki. Lakatos Adél U24-ben 10. helyeze� és
az U18-as fiú versenyzőnk Wizner Dávid 8. helyeze� le�.

A 40-76 éves szenior korú sportolók a borzalmas időjárás
ellenére keményen helyt álltak. 150 méteren a férfiak közül a
Senior C férfi kategóriában Körmendi László aranyérmet harcolt
ki. A Senior B női kategóriában Tóth Edit a döntőben ezüstérmes
le�.

1500 méteren is kive�ük a részünket az érem gyűjtésből,
hiszen két dobogós helyezés is születe�. A Senior B férfi
kategóriában Horváth A�la bronzérmet harcolt ki, míg Senior C
férfiben Körmendi László is bronzérmes le�, így a bajnokságban
mindkét távon érmet szerze�.

További helyezéseink, Senior B női 1500 méteren éppen
lemaradtam a dobogóról, 4. helyezést értem el, Senior A férfi
kategóriában Lakatos Viktor 10. és Bíró László 11. helyeze�,
Senior B férfiben Illés Zsolt 20; Dr. Rubics László 26; Szabó András
30. helyeze�, Senior C férfi kategóriában Varga Béla 7; Kállay
Kristóf 9; Kótai Ferenc 14. helyeze� le�.

A Magyar Sárkányhajó Szövetség június 11-12 közö� tarto�a

meg a 10 személyes hajók Magyar Bajnokságát. A DRAGON STEEL
SE 4 kategóriában is indíto� hajót, 200 és 2000 m-en is.

A rekord létszámú Magyar Bajnokságon U24 mix, Premier női,
Senior A mix és Senior B open kategóriában indult a csapat, ahol
már a Ravennai Klub Legénység Sárkányhajó Eb-re is válogatóztak.
A szétlövésen két kategóriában csaptak össze a magyar
legénységek az Eb-n indulás jogáért. A válogatón a Senior A vegyes
csapatunk 200méterenmásodik, 2000méteren 3. helyeze� le� így
kiharcolta magának az Eb-én indulási jogát, míg a Senior B open
csapat 200 méteren 4. helyeze� le�, ezzel elveszte�e ebben a
számban a kvalifikációját.

A bajnoki eredményeinket tekintve a 200 m végeredménye:
U24 mix (24 év ala�ak) 3. hely, Senior B open (50 év fele�ek) 5.
hely, Premier női (12-100 év) 5. hely, Senior A mix (40 év fele�ek)
5. hely. 2000 m végeredménye: U24 mix (24 év ala�ak) 2. hely,
Senior B open (50 év fele�ek) 4. hely, premier női (12-100 év) 5.
hely, Senior A mix (40 év fele�ek) 5. hely.
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A Dunaferr Repülő Klub az idei évet korán kezdte. 11
jelentkezővel indíto�ák el az idei pilótaképzést, eleinte elméle�
foglalkozásokat, majd április elejétől gyakorla� képzéseket
tarto�ak számukra. Az a cél, hogy biztonságosan megtanuljanak
repülni, eleinte oktatóval, később egyedül. Óriási felelősséget ró
ez az oktatókra. Az elméle� oktatást Mészáros Máté, i�úsági
válogato� kere�ag tarto�a. A gyakorla� képzést, a repüléseket
Loskay László szakmai vezető, Gál Tamás (Gyöngyösi), Mészáros
Máté, valamint Tóth Imre vitorlázórepülő szakosztályvezető
végezték.

A tavalyi kezdők továbbképzése is folytatódo�, akik már a C
vizsgára készülnek. A vizsga alkalmával 15 perces önálló repülést
kell végrehajtani a pilótáknak úgy, hogy a megszerze� ismereteik
révén kell megtalálni, majd kihasználni a felszálló légmozgásokat.
Idén elsőként Csáki László szerezte meg a C kategóriát.

Loskay László országos versenyben bizonyíto�, előkelő
második helyezést szerze� 500 km fele� távrepüléssel, ezzel is
emelve a klub presz�zsét. Az idei szezon még csak most kezdődö�
el, számos eseménye lesz a klubnak, amelyekről folyamatosan
tudósítunk majd.

Dunaferr Repülő Klub továbbra is várja a repülés iránt
érdeklődőket, hiszen csodás élmény a repülés. Amint ezt nagy
költőnk Radnó� Miklós is megfogalmazta: Ki gépen száll fölébe,
annak térkép e táj.

Megkezdődött a vitorlázórepülő idény
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APRÓHIRDETÉS

Várnán rendezték meg a tornászok világkupáját
május 25 és 28. közö�. A torna érdekessége, hogy a
DKSE tornászhölgyei alko�ák a női keretet. Közö�ük,
Kisapostag büszkesége, Makai Lilla. Lilla felemás
korláton közel volt a döntőhöz, ő végül elsőszámú
tartalékként a 9. helyet szerezte meg.

Június 1 és 4. közö� Izraelben került sor a
következő világkupára. Tel-Avivban Lilla a nyolcadik
helyen végze� felemás korláton a világkupa
szerenkén� döntőinek első, szomba� versenynapján,
vasárnap pedig hetedikként zárt gerendán. Következő
lapszámunkban interjút olvashatnak Lillával.

Két világkupán járt Makai Lilla
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Kisapostagi Jóbarátok Bábcsoport
előadja a 

Evangélikus Templom
K ISAPOSTAG

2023. JÚLIUS 25.
10:00

2023. JÚLIUS 25.
10:00

ZÜM-ZÜMZÜM-ZÜM
EGY NAP A MÉHEKKELEGY NAP A MÉHEKKEL

JÚLIUS 19-ÉN ÉS 27-ÉN 10
ÓRAKOR A TEMPLOMKERTBEN

JÚLIUS 19-ÉN ÉS 27-ÉN 10
ÓRAKOR A TEMPLOMKERTBEN

INTERAKTÍV KIÁLLÍTÁS A MÉHEKROLINTERAKTÍV KIÁLLÍTÁS A MÉHEKROL""

HOGYAN KÉSZÜL A MÉZ?
filmvetítés

MÉZKÓSTOLÓ MÉZES SÜTI

KÉZMŰVES FOGLALKOZÁS

MINDEN GYEREK KAP EGY 
KIS TASAK MÉZET

MINDEN GYEREK KAP EGY 
KIS TASAK MÉZET

A programot támogatta:
Kisapostag Község Önkormányzata és Szabó Béla méhész

szervező:
Orvosi Rendelőért és a Teljes Emberért Alapítvány

 

Délután

Strandfoci,
Strandröplabda,

Tollaslabda,
Homokvárépítés,

Számháború,
Hűsítő limonádé

és jó légkör
várja az

érdeklődőket

Este

Közös
máglyarakás a
parton, a Bárka

Bistro
épületében pedig
18 órától egy

Retró buli
alapozza meg a

hangulatot

Július 15
15:00

SZOMBAT

Bárka Bistro és Dunai Gyöngy
Yachtkikötő  melletti

partszakasz
 

DunaDunaPartyParty
A falu egyik legnagyobb közösségi programja után sem áll meg
az élet Kisapostagon. A következő időszakban gyermekek,
családok számára kínál programokat a település.

Duna Party elnevezésű nyári, vidám, önfeledt kikapcsolódásra
hívják a szervezők július 15-én 15 órától a falu lakóit. A Duna-part
csodás helyszínt ad a változatos programokhoz. Lesz i� strandfoci,
strandröplabda, tollaslabda, homokvárépítés, számháború és
közös máglyarakás. A Bárka Bistroban pedig 18 órától egy retró
buli kezdődik. Érdemes lesz látogatást tenni a Bárka és a Dunai
Gyöngy Yachtkikötő melle� partszakaszra.

A következő két program inkább a gyermek korosztályt célozza
meg. Július 19-én és 27-én interak�v kiállítás lesz a méhekről az
evangélikus templomkertben 10 órai kezde�el. A filmve�téssel
egybekötö� ismere�erjesztő programon kézműves foglalkozás,
mézkóstoló, sőt mézes sü� is várja a gyerekeket. Búcsúzóul
mindenki kap egy kis tasak mézet, amit a másnapi uzsonnához jó
étvággyal elfogyaszthat.

Szintén a templom ad o�hont a következő programnak, amit a
Falunapon már látha�ak a gyerekek. A Mesél az erdő című
előadásban megismerhetjük nyúlanyót aki az erdei doktort
sértege�, a lusta rókát és az öreg erdei fákat. Aki lemaradt a
legutóbbi előadásról, most ne hagyja ki!

PROGRAMAJA� NLO�


